
Protokół z przebiegu XXXIII sesji Rady Gminy Pszczew, która odbyła się w dniu 24 sierpnia 2017 

roku w sali GOK przy ul. Zamkowej 14 w Pszczewie. 

 

Odegrano hymn. 

Otwarcia XXXIII sesji Rady Gminy Pszczew dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pszczew, Pan 

Zbigniew Gajewski. Po czy stwierdził, że na 15radnych obecnych było 13 radnych wobec czego rada 

władna była do podejmowania uchwał. Następnie powitał wszystkich radnych, sołtysów oraz 

mieszkańców gminy. 

Ponadto w sesji wzięli udział: 

1. Wójt Gminy 

2. Skarbnik Gminy 

3. Radca Prawny 

Prowadzący obrady poinformował, że radni otrzymali porządek obrad i pytał o uwagi do porządku. 

Wobec braku uwag prowadzący obrady przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z  XXXII sesji Rady Gminy Pszczew. 

4. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  

5. Informacje Wójta Gminy:  z działalności międzysesyjnej, z wykonania uchwał rady 

gminy oraz realizacji budowy hali sportowej i pozostałych inwestycji. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) nadania nazwy ulicy- druk Nr 248, 

b) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Pszczewie- druk Nr 

249, 

c) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Pszczewie- druk Nr 

250, 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy w Pszczewie- druk Nr 251, 

e) udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pszczewie- druk Nr 252, 

f) zmieniająca uchwałę Nr XIII.72.2015 Rady Gminy Pszczew w sprawie określenia zasad ustalania i 

poboru oraz terminu płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej na terenie gminy Pszczew- 

druk Nr 253, 

g) zmieniająca uchwałę Nr XXXV.219.2013 Rady Gminy Pszczew w sprawie zrządzenia poboru w 

drodze inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych, wyznaczania 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso- druk Nr 254, 

h) zmieniająca uchwałę Nr XIII.71.2015 Rady Gminy Pszczew w sprawie opłaty targowej- druk Nr 

255, 

i) zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok - druk Nr 256.    

j) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowana przestrzennego Gminy 

Pszczew, w obrębie Pszczew – druk Nr 257. 

8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

9. Sprawy organizacyjne- korespondencja.                        

10. Zamknięcie obrad 

 

Ad. 3 

Prowadzący obrady wnioskował o przyjęcie protokołu sesji  bez odczytywania za-12; przeciw-0; 

wstrzymujący-1. W wyniku głosowania rada gminy większością głosów przyjęła protokół z XXXII sesji 

Rady Gminy Pszczew bez odczytywania. 

 

Ad.4 

Radny Ryszard Wołyński  złożył 2 interpelacje na piśmie. 

Radny Józef Piotrowski  pytał o drogę objazdową Szarcz- Stołuń oraz o pojemniki na odzież przy 

plebanii, które  szpecą. Radny sugerowała zmianę ich  lokalizacji. 

Radny Seweryn Kowalski pytał w jaki sposób będą odbierane dzieci z miejscowości Szarcz. 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun pytał o realizację wniosku Twój Samorząd tj. remont 



chodników ul. Sikorskiego i Poznańska, oraz teren zieleni przy kościele wraz z postawieniem nowej 

pompy. 

Radny Piotr Adamski w kwestii wywozu nieczystości segregowanych plastików, prosił o ich odbiór 2 

razy w tygodniu. 

Radny Leonard Kaczmarek pytał o : 

1. Prośbę p. Łuciów o kopertę przed mieszkaniem na ul. Parkowej. 

2. Droga Pszczew-Policko- Bobowicko przewrócone drzewa zagrażają bezpieczeństwu 

3. Uwaga do obsługi na stanowisku ds. gospodarki gruntami. 

Radny Konrad Kiona pytał o punkt świetlny w kierunku PKP w Policku, a także o teren rekreacji  

w Policku. 

 

Ad.5 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, z wykonania uchwał rady gminy   

oraz informację o stanie zaawansowania inwestycji na dzień 23 sierpnia 2017 roku. 

Informacje stanowią załączniki do protokołu. 

Przewodniczący rady gminy  Zbigniew Gajewski prosił o  harmonogram budowy hali sportowej. 

 

Przewodniczący rady Gminy Zbigniew Gajewski poinformował, że na dzisiejszą sesję zaproszony był 

Dyrektor ZDP, Pan Szymon Prochera, która nie mógł przybyć na obrady i przesłał fax.  

z informacją o stanie zaawansowania prac  związanych z realizacją zadania pn. „Przebudowa drogi  

 

Przebudowa dróg powiatowych 1337F i 1335F w zakresie budowy chodników od posesji nr 119/3 do 

posesji 119/10 wraz z utwardzeniem na tym odcinku drogi powiatowej oraz przebudową skrzyżowania 

tych dróg w tym zagospodarowanie terenu przy przystanku autobusowym na działce nr 90/5, na działkach 

będących własnością Powiatu Międzyrzeckiego. Realizacja inwestycji uzależniona jest od przekazania 

przez Gminę Pszczew dokumentacji techniczno- kosztorysowej wraz z uzgodnieniami i pozwoleniami 

niezbędnymi do rozpoczęcia procesu inwestycyjnego.  

 

Radny Seweryn Kowalski prosił radnych o wizytację w Szarczu i sprawdzenie realizacji inwestycji, 

zgłaszając  problemy, radny odsyłany jest od jednego do drugiego bez żadnego efektu. 

Wójt Gminy Waldemar Górczyński poinformował, że gmina tylko zapłaciła za projekt dalsze działania 

trzeba uzgadniać z ZDP w Międzyrzeczu. 

Wójt Gminy poinformował, że cały splendor w realizacji zadania spada na starostwo,  Radny Piotr 

Adamski jak dobrze zrozumiał inwestycja realizowana jest na 60% kosztorysu wykonawczego. Wobec 

czego radny sugerował, żeby dołożyć środki i zadanie wykonać należycie. Według  radnego nie należy 

płacić za źle wykonaną pracę. 

Wójt Gminy poinformował, że osobą podpisującą umowę z wykonawca jest dyr. ZDP, dodał , że 

inwestycja jest w trakcie w realizacji. Na zakończenie skwitował, że nie lubi mówić o wykonawcy bez 

jego udziału. Wójt Gminy apelował  do radnych  o rozwagę, zastanowienie się,  wówczas będzie można 

rozwiązać problem. 

Przewodniczący rady gminy Pan Zbigniew Gajewski prosił o spokój, który pomoże w prawidłowej 

realizacji inwestycji. 

Wobec zgłoszonych uwag  Wójt Gminy zaproponował spotkanie w Szarczu z Dyrektorem ZDP, 

projektantem oraz wykonawcą. 

Radni  zaakceptowali propozycję spotkania w Szarczu. 

Radny Ryszard Wołyński przypomniał o podobnej sytuacji, która miała miejsce w Nowym Gorzycku 

i sprawę załatwiono pozytywne. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski  poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

pełnił dyżury przy pomocy Wiceprzewodniczącego Mirosława Leśnego ponadto uczestniczył  

w lokalnych imprezach. 



 

Ad.7 

a) projekt uchwały Nr 248 w sprawie nadania nazwy ulicy przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald 

Tankielun. 

Na wspólnym posiedzeniu radni zaakceptowali nazwę ulicy „ Zajeziorna”.   

Wobec braku pytań i uwag, prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy jednogłośnie za-13; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr 

XXXIII. 234.2017 w sprawie nadania nazwy ulicy. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) projekt uchwały Nr  249 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zakładu Usług 

Komunalnych w Pszczewie  przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów  za-12; przeciw-0; wstrzymujące-1 podjęła 

Uchwałę Nr XXXIII. 235.2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zakładu Usług 

Komunalnych w Pszczewie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

c) projekt uchwały Nr 250 w sprawie  skargi na działalność Kierownika OPS w Pszczewie 

przedstawił  Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów  za-7; przeciw-0; wstrzymujące-6 podjęła 

Uchwałę Nr XXXIII. 236.2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Pszczewie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

d) projekt uchwały Nr 251 w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy w Pszczewie przedstawił 

Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny. 

Radny Piotr Adamski pytał dlaczego Wójt Gminy uporczywie nie wydaje decyzji oraz dlaczego nie 

reagował Wójt Gminy na przewlekłe załatwienie sprawy przez podległą jednostkę. 

 

Pan Waldemar Górczyński, Wójt Gminy odpowiedział, że powodem odmowy wydania decyzji jest fakt, 

że lokalizacja zabudowy zagrodowej w tamtym terenie, który jest terenem cennym w zakresie ochrony 

środowiska jest bardzo szkodliwa. Wójt Gminy dodał, że na tym terenie powinna być prowadzona 

działalność rolnicza ponadto powinna być  tworzona strefa buforowa celem ochrony jeziora Szarcz. Wójt 

Gminy stwierdził, że jeżeli sami nie będzie podtruwać jeziora to nie podtruje nam jego nikt. Gmina 

Pszczew ma kierunek rozwoju turystycznego. Gmina Pszczew ma być gminą turystyczną i nie możemy 

sobie na własne życzenie fundować takich zagrożeń. Ten rejon chcemy zostawić jako nie zagrożony, to 

również państwo są odpowiedzialni są losy gminy, a nie tylko ja sam pozostaję. 

Następnie Wójt Gminy odniósł się do zarzutu w zakresie braku reakcji na przewlekłe załatwienie sprawy 

przez ZUK.  Wójt Gminy oświadczył, że przepisy prawa wskazują kto za co jest odpowiedzialny i jakie 

dokumenty musi załączyć do wniosku. 

 

Radny Piotr Adamski wskazał, że we wniosku nie ma mowy o zabudowie zagrodowej. Czyli według 

radnego  przedmowa  Wójta Gminy była bez sensu. 

Radny dodał, że to jest domniemanie Pana Wójta, na podstawie którego nie można działać. Radny Piotr 

Adamski wnioskował do radnych o rozwagę i uznanie skargi za zasadną. 

Wójt Gminy  przypomniał radnym o pierwszym wniosku na podstawie którego ma prawo domniemać, że 

właśnie tak może zakończyć się sprawa. Wniosek uległ zmianie ale według Wójta zamiar pozostał ten 

sam.  

 

Radni Seweryn Kowalski i Krzysztof Kaczmarek zabrali głos ww. sprawie. 

Radca Prawny, Pan Michał Siemiatowski- prosił, żeby zabrał głos przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 



 

Prowadzący obrady udzielił głosu Leonardowi Kaczmarkowi, który przedstawił stanowisko Komisji 

Rewizyjnej podtrzymując iż skarga jest  bezzasadna. 

 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów za- 6; przeciw-1;wstrzymujące-6 podjęła Uchwałę 

Nr XXXIII.237.2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy  

w Pszczewie. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

e)  projekt uchwały Nr 252 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Pszczewie  przedstawił  Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za- 13; przeciw-0;wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr 

XXXIII.238.2017 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pszczewie. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

f)  projekt uchwały Nr 253  zmieniający uchwałę Nr XIII.72.2015 Rady Gminy Pszczew  

w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej na 

terenie gminy Pszczew w sprawie  przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada gminy 

jednogłośnie za- 13; przeciw- 0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr XXXIII.239.2017 zmieniającą 

uchwałę Nr XIII.72.2015 Rady Gminy Pszczew w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu 

płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej na terenie gminy Pszczew. Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

g) projekt uchwały Nr 254 zmieniający uchwałę Nr XXXV.219.2013 Rady Gminy Pszczew  

w sprawie zrządzenia poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych, 

wyznaczania inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso przedstawił Wiceprzewodniczący 

Romuald Tankielun. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada gminy 

jednogłośnie za- 13; przeciw- 0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr XXXIII.240.2017 zmieniającą 

uchwałę Nr XXXV.219.2013 Rady Gminy Pszczew  w sprawie zrządzenia poboru w drodze inkasa podatku 

rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych, wyznaczania inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady opuścił radny Konrad Kiona i rada obradowała w 12 osobowym składzie. 

 

h) projekt uchwały Nr 255  zmieniający uchwałę Nr XIII.71.2015 Rady Gminy Pszczew w sprawie 

opłaty targowej przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada gminy 

jednogłośnie za- 12; przeciw- 0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr XXXIII.241.2017 zmieniającą 

uchwałę Nr XIII.71.2015 Rady Gminy Pszczew w sprawie opłaty targowej. Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

i) projekt uchwały Nr 256 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok 

przestawiła Skarbnik Gminy. 

 

Wójt Gminy, Waldemar Górczyński zgłosił  autopoprawki w zakresie podstawy prawnej. 



Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada gminy 

jednogłośnie za- 12; przeciw- 0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr XXXIII.242.2017 w sprawie zmian 

w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

       j) projekt uchwały Nr 257 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowana 

przestrzennego Gminy Pszczew, w obrębie Pszczew  przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada gminy 

wynikiem głosów za- 1; przeciw- 11; wstrzymujące-0 nie podjęła uchwały ww. sprawie. 

 

Ad. 8 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

 

Wójt Gminy, Waldemar Górczyński odpowiedział na interpelacje radnego z Nowego Gorzycka: 

- świetlica będzie czynna 1 września br. 

 - w kwestii obecności bakterii coli, procedura ruszyła celem ustalenia przyczyny bakterii. 

 

Następnie Wójt Gminy odpowiedział na zapytanie radnego Józefa Piotrowskiego, że alternatywna droga 

objazdowa Szarcza będzie wyremontowana.  

Natomiast w kwestii pojemników na odzież,  w sąsiedztwie plebanii, zgodę wydał Proboszcz parafii,  

a  firma obiecała, że się nie powtórzy sytuacja z przepełnionymi koszami. 

 

Odnośnie chodników w Pszczewie, o które pytał Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun Wójt 

poinformował, że inwestycja możliwa tylko i wyłącznie wspólnie z ZDP, który nie dysponuje wolnymi 

środkami. 

 

Następnie Wójt Gminy poinformował, że przetarg na dowozy dzieci w nowym roku szkolnym podpisany 

będzie  28.08.br. i wówczas wszyscy zostaną poinformowani o dowozie dzieci do szkoły. 

 

Wójt Gminy stwierdził, że sugestia radnego Piotra Adamskiego w zakresie odbioru plastików dwa razy 

w miesiącu poniesie za sobą dodatkowe koszty.  Duże pojemniki na plastiki postawiono  

z myślą o turystach, a nie dla mieszkańców, którzy powinni  gromadzić plastiki we własnym 

gospodarstwie. 

 

Wójt Gminy kontynuował odpowiedzi : 

W kwestii wniosku p. Łuciów Renaty sprawa w toku załatwiania. 

Na zakończenie, Wójt Gminy udzielił odpowiedzi radnemu Leonardowi Kaczmarkowi, iż powoływana 

jest komisja celem przeglądu zagrożeń spowodowanych przewróconymi drzewami. 
 

Ad.9 Sprawy organizacyjne- korespondencja.                        

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski zapoznał Radę z korespondencją, która wpłynęła do 

biura RG w okresie międzysesyjny. 

 

Ad.10 Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania tematów dzisiejszej sesji, przewodniczący rady gminy podziękował wszystkim za 

udział po czym zamknął obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Maria Wojtucka 

 

 

 

 
 


